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تازهها

آغاز بازی امین حیایی در »آمین« 

بازی امی��ن حیایی در مجموع��ه تلویزیونی 
»آمین« به کارگردانی منوچهر هادی و محصول 
سیمافیلم آغاز ش��د. گروه تصویربرداری سریال 
»آمین« این شب ها در لوکیشن خانه امن پلیس 
واقع در بیمارس��تان توانبخش��ی »عمل« تهران 
مستقر است و امین حیایی شامگاه 31 خردادماه 
مقابل دوربین محمد رسولی، مدیر تصویربرداری 
این اثر رف��ت. تاکنون یک پنجم از تصویربرداری 
س��ریال »آمین« سپری شده و طبق اعلام مدیر 
برنامه ریزی مجموعه، لوکیش��ن بعدی کار سوله 
است که یک کانتینر مواد مخدر در آن جاسازی 
ش��ده و پلیس موفق به کشف آن می شود. امین 
حیایی، داریوش فرهن��گ، کاظم بلوچی، هادی 
ساعی، بهناز جعفری، آشامحرابی، سودابه بیضایی، 
خاطره حاتمی و شاهرخ استخری بازیگران اصلی 
این س��ریال هستند. در خلاصه داستان »آمین« 
به قلم زامیاد س��عدوندیان آمده است: سرهنگ 
شیرازی، فرمانده تیم ویژه آمین مسؤول رسیدگی 
به پ��روژه مج��رم و خلاف��کار ف��راری، همایون 
تمدن است که س��ال گذشته طی یک عملیات 
گروگانگیری برادر سرهنگ را به شهادت رساند. 
پلیس با کشف یک کانتینر حامل مواد مخدر به 
ردی از همایون می رسد. همزمان فرزند همایون 
برای مراسم سالگرد مرگ همسرش، مریم نوین 
وارد ایران ش��ده و ماموران علاوه بر بررسی سرنخ 
کانتینر، وی را نیز جهت رسیدن به همایون تحت 

نظر می گیرند اما...

آغاز تصویربرداری سریال »دیگری« 
ویژه شب های قدر

مجموعه تلویزیونی »دیگری« 
به تهیه کنندگی سعید مرادی 
و کارگردانی احمد کاوری ویژه 
ش��ب های ق��در اول تیر کلید 
 خ��ورد. مراحل تولید مجموعه 
تلویزیونی شبکه سه سیما با نام »دیگری« در 5 
قسمت 40 دقیقه ای از امروز آغاز می شود. سعید 
مرادی، تهیه کننده این سریال درباره ویژگی های 
کلی آن گفت: سریال »دیگری« به موضوع اهدای 
عضو مربوط می ش��ود. اگرچه زمان سریال در ماه 
مبارک رمضان اس��ت اما نمی ت��وان آن را کاملا 
مناسبتی دانست. وی افزود: به دلیل اینکه زمان 
پخش سریال ماه مبارک رمضان است، سفره افطار 
و فض��ای معنوی این ماه را در س��ریال می بینیم 
اما روایت و داس��تان مان چندان مناسبتی نیست 
و سریال بیش��تر به لحاظ آکساس��وار و صحنه، 
مناسبتی است تا مضمون قصه. تهیه کننده »در 
بند اروند« درباره متن س��ریال و بازیگران کار نیز 
ادامه داد: متن سریال اکنون در مرحله بازنویسی 
قرار دارد. همچنین در حال نهایی کردن گروهی از 
بازیگران سریال هستیم که پس از قطعی شدن نام 

آنها را اعلام می کنیم.

فوتبال از اسکار پیشی گرفت
اس��تقبال از ج��ام جهانی در 
فیس بوک و دیگر ش��بکه های 
اجتماع��ی اینترنت��ی از جمع 
توجه جامعه جهانی به اس��کار 
و المپی��ک ه��م بیش��تر بوده 
اس��ت. به گزارش مهر به نقل از هالیوود ریپورتر، 
بنابر داده های ارائه ش��ده تا روز جمعه نتیجه های 
حاص��ل این بوده که ای��ن تورنمنت فوتبال از هر 
اتفاق بزرگ دیگری توجه بیشتری را به خود جلب 
کرده اس��ت. تنها در هفته اول شروع جام جهانی، 
صحبت ها و فع��ل و انفعالات کاربران فیس بوکی 
درباره جام جهانی بیشتر از صحبت ها درباره مراسم  
اسکار، سوپر بول و المپیک زمستانی روی هم بوده 
اس��ت. بین روزهای 12 تا 18 م��اه ژوئن )22 تا 
28 خ��رداد( 141 میلیون نفر 459 میلیون فعل 
و انفعال )از جمله فرس��تادن پست های مختلف، 
کامنت دادن و لایک زدن( راجع به تورنمنت جام 
جهانی فوتبال داش��ته اند. این در حالی است که 
هجدهمین مراس��م سوپر بول 185 میلیون فعل 
و انفعال از س��وی 50 میلیون نفر داشت. مراسم 
المپیک زمس��تانی 120 میلیون فعل و انفعال از 
س��وی 45 میلیون نفر داش��ت و مراس��م اسکار 
ه��م 25/4 میلیون فعل و انفعال از س��وی 11/3 
میلیون نفر داشت. از نظر جغرافیایی هم بیشترین 
صحبت ها درباره جام جهانی فوتبال در فیس بوک، 
در خود کش��ور میزبان مراسم یعنی برزیل انجام 
می شود و بعد از آن نیز کشورهای ایالات متحده، 
بریتانیا، اندونزی و مکزیک قرار دارند. در حالی که 
مردم برزیل بیشترین توجه را به این مساله نشان 
می دهند عده ای هنوز در مخالفت با سیاست های 
دولت��ی در هزینه ب��رای جام جهانی، دس��ت به 

راهپیمایی می زنند.

رمضان نژاد مدیر شبکه »افق« شد
س��رانجام مدی��ر ش��بکه افق 
مشخص شد. رمضان نژاد، مدیر 
گروه مستند شبکه 4 به عنوان 
مدیر جدید شبکه افق منصوب 
ش��د. س��رانجام مدیر بیست 
و دومین ش��بکه تلویزیون مش��خص شد. جواد 
رمضان نژاد، مدیر گروه مستند شبکه 4 به عنوان 
مدیر شبکه »افق« منصوب شد. پیش برنامه های 
شبکه »افق« از 14 خرداد سال جاری آغاز شده 
و ق��رار اس��ت از ابتدای ماه رمضان چند بس��ته 
محتوایی از برنامه های این شبکه روی آنتن برود. 

»شهر موش ها ۲« به سرگروهی 
سینماقدس اکران می شود

باید دید در اولین جلسه  تیرماه 
93 ش��ورای صنف��ی نمایش، 
قرارداد فیلم س��ینمایی »شهر 
موش ها 2« ثبت خواهد شد یا 
اینکه اجازه اکران فیلم منوط به 
دریافت پروانه نمایش خواهد شد.به گزارش تسنیم، 
»ش��هر موش ها 2« یکی از پرامیدترین فیلم های 
امسال سینمای ایران در حال تدارک برای اکران 
عمومی است. طبق آخرین اطلاعات علی  سرتیپی، 
پخش کنن��ده این فیلم، »ش��هر موش ها 2« قرار 
است به س��رگروهی سینما قدس عیدفطر اکران 
ش��ود. »ش��هر موش ها 2« به کارگردانی مرضیه 
برومن��د و تهیه کنندگی علی س��رتیپی و منیژه 
حکم��ت ادام��ه ای بر »ش��هر موش ه��ا« یکی از 
پرفروش ترین فیلم های دهه 60 اس��ت. اما ظاهرا 
هنوز تکلیف پروانه نمایش این فیلم مشخص نشده 
و براساس مصوبه جلسه شورای صنفی نمایش در 
8 اردیبهش��ت ماه 93  مقرر شده فیلم هایی که 
پروانه نمایش گرفته اند، توس��ط ش��ورای صنفی 
نمایش به دفاتر توزیع و پخش و سینماداران اعلام 
شوند و فیلم های که پروانه نمایش ندارد در جلسه 
شورای صنفی نمایش طرح موضوع نمی شوند. این 
فیلم مراحل پایانی فنی را پشت سر گذاشته است 
و اقدامات لازم برای گرفتن پروانه نمایش این فیلم 
صورت گرفته است اما هنوز »شورای پروانه نمایش 
فیلم های سینمایی« برای این فیلم پروانه نمایشی 
صادر نکرده است. باید دید در اولین جلسه  تیرماه 
93 ش��ورای صنفی نمایش، برای فیلم سینمایی 
»ش��هرموش ها 2« طرح موضوع خواهد ش��د یا 
اینکه اجازه اکران فیلم هم منوط به دریافت پروانه 

نمایش خواهد بود.

شهرام مکری جایزه خود را 
به تیم ملی فوتبال تقدیم کرد

در مراسم اختتامیه جشنواره 
فیل��م بلد »ماه��ی و گربه« از 
س��وی هیأت داوران به عنوان 
اثری جسورانه و نوآورانه مورد 
تقدیر قرار گرفت و نشان ویژه 
جشنواره را دریافت کرد و سپس جایزه بهترین 
فیلم از نگاه تماش��اگران به این اثر تعلق گرفت. 
»ماهی و گربه« در بخش مسابقه فیلم های بلند 
سینمایی این جش��نواره با 7 فیلم دیگر رقابت 
می کرد. ش��هرام مکری که برای شرکت در این 
جش��نواره به اسلوونی س��فر کرده است هنگام 
دریافت جایزه با اشاره به بازی تیم فوتبال ایران 
مقابل آرژانتین گفت: »شجاعت واقعی را امشب 
فوتبالیست های ایرانی داشتند«. او جایزه خود را 
به تیم فوتبال ایران تقدیم کرد. »بی اف اف« که نام 
اختصاری جشنواره بین المللی فیلم بلد است از 
تاریخ بیست و هفتم تا سی و یکم خرداد در شهر 
زیبا و توریستی بلد در کشور اسلوونی برگزار شد. 
امسال در بخش رقابتی این جشنواره فیلم هایی 
از کش��ورهای فرانس��ه، هلند، آمریکا، استرالیا و 
هندوس��تان حضور داشتند. جایزه بهترین فیلم 
جشنواره را فیلم »دره تاریک« از کشور استرالیا 
گرفت و جایزه بهترین بازیگر زن به  »ویوی انالو« 
از کشور آمریکا و بهترین بازیگر مرد به »بونوییت 
پلوورده« از کش��ور فرانس��ه تعلق گرفت. فیلم 
»آخرین تماس« از اقیانوسیه جایزه بهترین فیلم 
مس��تند را دریافت کرد. 23 فیلم در بخش های 
مختلف این جش��نواره به نمایش درآمد و جایزه 
تماشاگران جشنواره از میان تمام این فیلم ها به 
»ماهی و گربه« محصول ایران نوین فیلم اهدا شد. 
پخش کننده بین المللی این فیلم محمد اطبایی 
است. جشنواره ادینبوروی انگلستان میزبان بعدی 

»ماهی و گربه« خواهد بود.

جانسون »جنگ ستارگان« را می سازد
رای��ان جانس��ون دومین فیلم 
جدی��د »جنگ س��تارگان« را 
کارگردان��ی می کند و بخش��ی 
از فیلم س��وم را نیز می نویسد. 
ب��ه گ��زارش مه��ر به نق��ل از 
 هالیوود ریپورتر، رایان جانس��ون، کارگردان فیلم 
»Looper« ک��ه فیلمی تخیلی درباره س��فر در 
زم��ان بود، در حال مذاکره با کمپانی لوکاس فیلم 
برای کارگردانی و نویس��ندگی فیلم بعدی جنگ 
ستارگان با عنوان »جنگ ستارگان: اپیزود هشتم« 
اس��ت. برخلاف گزارش های��ی که قبلا پیش بینی  
می کردند جانسون دو فیلم بعدی جنگ ستارگان را 
کارگردانی کند، او تنها »اپیزود هشتم« را کارگردانی 
می کند اما همچنین مسؤولیت نویسندگی بخشی 
از »اپی��زود نهم« را نیز برعهده خواهد داش��ت. رم 

برگمن »اپیزود هشتم« را تهیه می کند.
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گ�روهفره�گوهنر: پس از جش��نواره س��ی و دوم 
فجر اخباری به گوش رس��ید که بهترین فیلم مردمی 
جش��نواره در اکران عید فطر به نمایش درخواهد آمد 
اما در چند روز گذش��ته خبر لغو اکران ش��یار در عید 
فطر ظن عدم تابعیت از س��لیقه مردمی توسط مدیران 
فرهنگی را برانگیخت اما در زمان انتشار خبر رسید که 
قرارداد اکران فیلم »ش��یار 143« در آب��ان ماه 1393 
قطعی شده است یعنی با چند دست اندازی استراتژیک 
بهترین اکران نصیب فیلم بی ارزشی همچون »فرشته ها 
باهم می آیند« می ش��ود و از سوی دیگر بدترین اکران 
ممکن در آبان ماه به شیار 143 تعلق گرفته است. واقعا 
حیران می مانیم! آیا ع��زم جهادی مدیران فرهنگی در 
شیوه اکران ش��یار 143 متجلی است؟ حیرت زده ایم از 
اینکه بهترین فیلم جشنواره از نگاه مردم در زمانی کاملا 
مرده  اکران می شود. به همین بهانه با تهیه کننده شیار 
143 به گفت وگو نشستیم تا بازتاب دهنده رنج های او از 

تولید تا اکران باشیم. 
***

جنابآقایقاس�می!الاندرش�رایطیکهفیلمشما
بهترینفیلمازنگاهمردمدرجشنوارهفیلمفجرگذشته
ب�ودهوجایزهویژهای�نبخشرادریافتک�ردهدوباره
فضاییشبیهقبلازجشنوارهدرمقطعیکهفیلمتوسط
هیاتانتخاببرگزیدهنش�د،پیشآمدهوفیلمش�ما
هماکنونمثلطفلیسرگردانسرگروهسینماییندارد،
درصورتیکهفیلمهاییکهدررقابتفجرهیچعنوانی
رادرجش�نوارهکسبنکردنددربهترینشرایطاکران
ش�دند.گویاموجبیمهریهایسینماییدرنگاهکلان
مدیریتیوجودداردوهمچناندامنش�یار143رارها

نمیکند.
 اج��ازه بدهید از قبل از تولید فیلم ش��روع کنم و 
حقایقی را با شما در میان بگذارم که در هیاهوی مورد 
توجه قرار گرفتن فیلم پنهان شد. اتفاقاتی که حول فیلم 
ش��یار143 رخ داد نیاز به توضیح مبس��وط دارد. دامنه 
بی مهری ه��ا به زمانی بازمی گردد که ما قصد داش��تیم 
پروانه ساخت بگیریم. زمان و پروسه بسیار طولانی برای 
دریافت پروانه س��اخت، صرف شد که بسیار تعجب آور 
بود. حتی 4 صفحه تعهد از ما گرفتند که مواردی را در 
فیلم لحاظ کنیم و واقعیت این است که مجبور شدیم 
ب��رای اینکه به متن فیلم صدمه ای وارد نش��ود در برابر 
ای��ن همه جرح و تعدیل نظارتی، بی اخلاقی کنیم و به 
هیچکدام عمل نکنیم. این اتفاقات ناخوشایند همچنان 
در مرحله تولید هم ادامه داش��ت مثل بدقولی هایی که 
فاراب��ی انج��ام داد. چون فارابی متعهد ش��ده بود به ما 
کمک کند اما هیچ کمکی به فیلم ش��یار 143 نش��د. 
وقتی به ما گفتند کار را ش��روع کنید با توجه به اینکه 
ما در بخش خصوصی فعالیت می کردیم، قطعا امکاناتی 
که تهیه کنندگان دولتی در اختیار دارند را نداش��تیم و 
باید تمام هزینه ها را خودم��ان پرداخت می کردیم. در 
این میان وقتی س��ازمانی به ما تعهداتی می دهد ما هم 
براس��اس آن تعهدات، برنامه ریزی می کنیم. به هر حال 
دس��تور وزیر در این باره صادر ش��ده بود و بنیاد فارابی 
موظف به کمک ش��ده و تعهد کم��ک داده بود و از ما 
خواسته بود که کار را شروع کنیم. وسط کار که رسیدیم 
وزیر عوض شد و مسؤول وقت بنیاد فارابی گفت کمک ها 
و تعه��دات در دولت جدی��د ادامه نخواهد یافت ولی ما 
اطلاع داشتیم که در آن زمان پرداخت هایی به پروژه های 
دیگر صورت گرفته است. نمی دانم چطور این مساله قابل 
توجیه است. آیا پرداخت های این افراد خیلی قبل تر از ما 
ب��ود؟ نمی دانم ولی این کار را با ما کردند که در نتیجه 
این عدم تعهد به وعده، همکار تهیه کننده بنده مجبور 
شد تن به مستاجری دهد و برای ادامه تولید فیلم منزل 
خود را بفروش��د. تعهد ندادن خیلی بهتر از این اس��ت 
ک��ه ناگهان زیر همه چیز بزنید چون حداقل از ابتدا در 
برنامه ریزی  کار، روی تعهدات و کمک های کسی حساب 
باز نمی کنید. به هرحال این پروسه همچنان ادامه داشت 

تا زمانی که ما به جشنواره نزدیک شدیم. 
یعن�یتعهدات�یکهبهش�مادادهش�دهبودمحقق
نش�دودرپروس�هتولیدباخس�رانازطرفدولتیها
مواجهش�دید؟درهمانزمانحوزههنریکهدرمقابل
ارشادوقتایس�تادهبودودایهمهربانترازمادرتولید
آثارارزش�یبود،پیش�نهادکمکیبهشمابرایجبران

هزینههایتولیدفیلمنکرد؟
تمایلی به همکاری با سازمان ها و نهادها ندارم ولی 
برای این کار به دلیل مشکلی که برای ما ایجاد شد به 

همه نهادهای دست اندرکار تولید مراجعه کردیم.
چهنهادهایی؟

 بس��یاری از نهادها که می توانم نام آنها را به همراه 
نامه هایی که برای شان ارس��ال کردیم به دفتر روزنامه 

»وطن امروز« ارسال کنم.
یعنیدقیقاهمانمدی�رانفرهنگیوغیرفرهنگی
کهبعداازشمادرنوبتهایمتمادیتقدیرکردندوسر
گرفتنعکسبافیلمش�یار143وسازندگانشرقابتی

بزرگشکلگرفتهبود؟
 ببینید! من به بیشتر ارگان هایی که به سینما مربوط 
می ش��ود مراجعه کردم. فکر نمی کن��م ارگان مرتبطی 
وجود داش��ته باش��د که من برای آنه��ا نامه مبتنی بر 

درخواست کمک ارسال نکرده باشم. 
برایش�خصآقایمؤمنیوخاموشیهمنامهارسال

کردید؟
 برای بخش سینمایی حوزه هنری نامه درخواست 
حمایت و کمک ارسال کردم. در مجموع من نزدیک به 
50 نامه نوشتم که برخی نهادها سینمایی بودند و برخی 
نهادها هم س��ینمایی نبودند اما نحوه عملکردشان به 
گونه ای بود که احتمال می دادم بتوانند کمک کنند که 
البته پاسخ درخوری دریافت نکردم و در دریافت کمک 
از هیچک��دام از نهادها موفق نبودیم. البته همانطور که 
عرض ک��ردم من تمام این تلاش ها و نامه نگاری ها را از 
اواسط تولید فیلم که بنیاد فارابی ما را ناامید کرد شروع 
کردم اما همین جا باید از مس��ؤولان مس سرچش��مه 
تش��کر کنم که از لحاظ لجستیک به ما یاری رساندند 
و حداقل با ما دیالوگ فرهنگی رد و بدل می کردند. من 
بارها گفته ام یک قدم آنه��ا برابر با صد قدم ارگان های 
مرتبط سینماست زیرا آنها وظیفه ای نداشتند که حتی 

همین کمک را بکنند.

ازمیاناینهمهدرخواس�توحدود50نامهایکهبه
ارگانهایمرتبطنوشتیدجوابیبرایکمکدرپروسه

تولیدهمدریافتکردید؟
 خیلی از نهادها اصلا جوابی به ما ندادند. درباره حوزه 
هنری در درجه اول فیلمنام��ه را تایید نکردند )همان 
چیزی که در بنیاد روایت هم اتفاق افتاد(. در ایران یک 
سیستم زنجیره ای وجود دارد که متأسفانه افرادی که در 
یک شورا هستند در 10 شورای دیگر هم عضو هستند! 
مثلا فردی که در ش��ورای پروانه ساخت حضور داشت، 
همان فرد در ش��ورای حمایت و در شورای بنیاد فارابی 
و در 2 ش��ورای دیگر از جمله بنی��اد روایت هم حضور 
داشت! نمی خواهم کلمه »مافیا« را به زبان بیاورم پس 
بگذارید بگویم از این »سیستم زنجیره واری« که وجود 
دارد، متعجبم. بخش سینمایی حوزه هنری گفتند: »اگر 
اصرار به ساختن فیلم بلند دارید ما پس از اتمام ساخت 

آن، درباره فیلم قضاوت خواهیم کرد«.
آیاایناتفاقافتاد؟یعنیپسازپایانساختدرباره

آننظردادند؟
بل��ه! این اتفاق از طریق آقای حمزه زاده افتاد. یعنی 

بعد از جشنواره آقای حمزه زاده پیگیری کردند. 
س�ایرارگانهاییکهبرایدرخواس�تکمکبهآنها
مراجعهکردیدرامیتوانی�دنامببرید.البتهماکاریبه
سیاسیوننداریم.ارگانهاییکهامکانساختتولیدات
سینماییراداشتند.مثلاآیابهدفترآقایشرفالدین،
رئیسانجمنفیلمدفاعمقدسوانقلابمراجعهکردید؟
بل��ه! آنها هم مثل بقیه یا جوابی نمی دادند یا اینکه 

موکول می کردند به پس از اتمام ساخت فیلم.
شهرداریچطور؟

در آن زم��ان ما ب��ا آقای خوراکیان در ش��هرداری 
صحبت کردیم. چون در گذشته فیلمی با موضوع شیار 
143 هم ساخته بودند ولی درباره فیلم ما گفتند چون 
فیلم شما در تهران جریان ندارد امکان کمک شهرداری 
نیست. البته شرایط اقتصادی کشور هم مناسب نبود ولی 
در همان زمان می دیدم که فیلم هایی با بودجه دولتی در 
حال تولید است که هزینه تولیدشان بسیار بیشتر از فیلم 
ماست. به هرحال مشکل ما تا حدودی با فروش منزل 

همکارم )تهیه کننده دیگر فیلم( 
حل ش��د. پ��س از تکمیل فیلم 
که نزدیک جش��نواره فیلم فجر 
هم بود آق��ای حمزه زاده از طرف 
ح��وزه هنری پیگیر ش��دند که 
فیلم را ببینند. قرار بود اتفاقاتی 
بیفت��د و حمایت هایی از فیلم به 
عمل  آید. البت��ه آقای حمزه زاده 
حس��ن نیت داش��تند و دستور 
دادن��د حتما از این فیلم حمایت 
شود و ما نزد آقای جهان بیگلری 

فرس��تاده شدیم. آقای بیگلری شورایی داشتند که این 
شورا برآوردی از فیلم انجام داده بودند و قصد شراکت در 
فیلم را داشتند اما برآوردی که از لحاظ رقم ریالی برای 
فیلم انجام دادند حتی به اندازه یک سوم هزینه ای نبود 
که ما برای فیلم متحمل شدیم. البته برای من هم بسیار 
جای تعجب داش��ت که آیا حوزه هنری می تواند تا این 
اندازه فیلم هایش را ارزان بسازد یا اینکه فقط درباره این 
فیلم، چنین برآوردی داشته است؟! آن هم برای فیلمی 
جنگی که در شهرستان و وسط تابستان و در ماه مبارک 
رمضان تولید شده بود. فیلمی که خارج از لوکیشن های 
آپارتمانی و فضای شهری تولید شده بود. به هرترتیب 
به رغ��م پیگیری هایی که از طرف آقای حمزه زاده انجام 
شد باز به س��رانجام نرسیدیم و به این نتیجه رسیدیم 
که بهتر است وارد این بحث شراکت نشویم. اینجا باید 
از جناب حمزه زاده تش��کر کنم، او مردی است که واقعا 

دغدغه فرهنگ را دارد.
ولیبعدازجشنوارهفیلمفجرشنیدیمکهفیلمشما

توسطحوزههنریخریداریشدهاست.
 اصلا به این شکل نبود. البته آقای حمزه زاده خیلی 
پیگیر فیلم بودند ولی به خاطر مشکلاتی که در سطوح 
پایین تر بود دس��ت ایشان هم بسته بود و ما هم از خیر 
شراکت گذش��تیم. در جشنواره هم ما تا حدی متوجه 
شده بودیم که قرار است این فیلم پذیرفته نشود، علت 
آن را هم نمی دانستیم. به هر حال اسم فیلم ما در لیست 
اول و دوم جشنواره نبود. ما از طریق آقای ایوبی پیگیری 
کردی��م ولی در نهایت هم ایش��ان و هم ما باید به نظر 
هیات انتخاب احترام می گذاشتیم. به هر حال چیزی به 
اسم دموکراسی وجود دارد! به قول یکی از دوستان که 
می گفت قطعا دموکراسی چیز خوبی است اما افرادی که 

قرار است دموکرات باشند چه کسانی هستند؟ 
حالابحثعدمپذیرشدربخشمس�ابقهجش�نواره
راتشریحبفرمایید،باصراحتبگوییدبرایدیدهشدن

فیلمدرجشنوارهچهرنجیکشیدید؟
به هر حال باز هم به س��لیقه هیات انتخاب احترام 

می گذاشتیم. یکی از دوستان می خواست دموکراسی را 
تجربه کند و در خانه خودش همراه با جمعی از بستگان 
رأی گیری برپا می کند که برای ناهار چه بخورند. در آن 
روز توافق می شود که پفک بخورند. چون تعداد بچه ها 
و کسانی که فهم کمتری داشتند نسبت به بزرگ تر ها 
بیشتر بود. شاید در این هیات انتخاب هم همین ماجرا 

وجود داشته!
ما پیگیری های خودمان را ادامه دادیم تا فیلم دیده 
ش��ود. اولین جلس��ه را با آقای جعفری جلوه در فارابی 

برگزار کردیم تا فیلم را ببینند. 
درآنزمانمیدانستیدکهفیلمانتخابنخواهدشد؟

 ما می دانستیم که قرار است انتخاب نکنند. مطمئن 
بودیم. حتی به ما گفته بودند اصلا این فیلم شاید دیده 
هم نشده است. به هر حال فیلم را در حضور آقای جلوه، 
آقای مس��عود ش��اهی و...نمایش دادیم. پس از نمایش 
فیلم، بسیار تحت تأثیر قرار گرفتند، تا حدی که حتی تا 
ساعتی پس از پایان فیلم هم با حالتی متاثر با یکدیگر 
صحبت می کردیم. همانجا آقای جعفری جلوه قول دادند 
که جهت حضور در جشنواره پیگیری می کنند. من هم 
تصمیم گرفتم همین کار را برای اصحاب رس��انه انجام 
دهم تا فیلم را ببینند. ما هم از منتقدان و اهالی رسانه 
برای تماشای فیلم دعوت کردیم و هیچ مرزبندی هم در 
این زمینه صورت نگرفت. چون نه ما و نه خود فیلم اهل 
این مرزبندی ها نیستیم. همانطور که شهدا و قهرمانان 
این کشور همینطور هستند. در اینجا باید از اهالی رسانه 
و منتقدان بویژه از آقای هوشنگ گلمکانی که زحمت 
کشیدند تشکر کنم، همینطور از خانم سحر عصرآزاد، 
آقای کثیریان، صلح جو، مس��تغاثی، علی علایی، نیما 
حسنی نسب و جناب جلالی فخر و دیگر منتقدان عزیز. 
ما از هنرمندان هم جهت تماش��ای فیلم دعوت کردیم 
مثل آقای رحماندوست، هجری و... . همچنین از اهالی 
رسانه که به ما کمک کردند تشکر می کنم. به لطف خدا 
همه فیلم را پسندیدند بنابراین همین افراد مبلغ فیلم 
شدند و پیگیری می کردند. از طرفی باید بگویم از بین 
تمام مدیران، آقای حمزه زاده هم خیلی پیگیر بودند. در 
نهایت براساس این نظراتی که اهالی رسانه و منتقدان 
بعد از تماش��ای فیلم داش��تند، 
دبیر جشنواره و آقای ایوبی فیلم 
را می بینن��د و این منجر به ورود 
فیلم آن هم در آخرین لحظات به 
جشنواره می شود. در همان زمان 
مباحثی مطرح بود که می گفتند 
احتمالا فیلم شما را در جشنواره 

هو خواهند کرد!
چهکسیاینعقیدهراداشت؟

دس��ت اندرکاران  از  یک��ی   
جشنواره که اسمشان را نمی برم. 
یک مطلب بسیار ناخوشایندی را هم عنوان کردند که 
من بش��دت اعتراض کردم. می گفتند: »ش��ما با اهالی 
رسانه و منتقدان و هنرمندان، زد و بند کرده اید تا فیلم 
به جش��نواره راه یابد!« ای��ن واقعا توهین بزرگی هم به 
فیل��م و هم به همه این بزرگ��واران بود که واقعا خیلی 
ناراحت شدم. بعد می گفتند: »حالا شما نتیجه این زد 
و بنده��ا را در برج می��لاد خواهید دید! زمانی که فیلم 
شما هو می ش��ود.« قبل از اینکه فیلم در برج میلاد به 
نمایش درآید در س��ینما ها اکران ش��د و بازخوردهای 
خوبی داشتیم که دلگرمی های زیادی به ما داده بود اما 
سینمای متخصصان هنوز باقی مانده بود. قرار بود در روز 

پنجم جشنواره در این سینما هم به اکران درآید. 
خودتانازآقایحاتمیکیادعوتکردهبودید؟

 نه، من اصلا از حضور ایشان در سالن خبر نداشتم. 
در نشس��ت متوجه حضور ایشان شدم. استرس زیادی 

برای ما هنگام پخش فیلم در روز پنجم وجود داشت. 
چرا؟چونمیترسیدیدفیلمراهوکنند؟

 نه! من به فیلم خ��ودم و کاری که انجام داده بودم 
مطمئن بودم.

ایناسترسرابهخانمآبیارهممنتقلکردهبودید؟
 نه! من در بحران هایی که برای فیلم ایجاد می ش��د 
سعی می کردم عوامل فیلم را درگیر نکنم تا نگرانی به 
آنها منتقل نشود البته خانم آبیار در جریان مسائل بودند. 
استرس و نگرانی داشتم، مثلا می ترسیدم فیلم بد پخش 

شود.
پسبیشترازکارشکنیهایاحتمالیدرحینپخش

فیلمدربرجمیلادمیترسیدید.
 این فیلم قبلا امتحان خود را با دیدن اهالی رسانه، 
منتق��دان و مردم پس داده بود ام��ا در آن روز قرار بود 
متخصصان در آن طیف گسترده فیلم را ببینند. سالن 
کاملا پر بود. من به حدی اس��ترس داش��تم که پس از 
معرفی عوامل از سالن خارج شدم و تا پایان پخش فیلم، 
همان بیرون ماندم تا اگر صدا و تصویر مشکلی پیدا کرد 
بتوانم سریعا خود را به اتاق آپارات و پخش برسانم. به هر 

حال اس��ترس های ش��خصی خودم بود. در دقایق آخر 
فیلم، وارد س��الن ش��دم. از جو کلی فیلم مشخص بود 
چه اتفاقی افتاده اس��ت. موسیقی متن به همراه صدای 
گریه حاضران در سالن پخش می شد. پس از پایان فیلم، 
تشویق طولانی، آن هم دو مرتبه انجام شد. هر کسی که 
ما را می شناخت تشکر می کرد و فضای بسیار خوبی بود. 
به هر حال به سمت سالن نشست رفتیم که آن هم مملو 
از جمعیت بود و من آقای حاتمی کیا را در آنجا دیدم و 
فهمیدم ایش��ان هم حضور داشتند. در همانجا یکی از 
خبرنگاران به من خبر داد که آقای حاتمی کیا فیلم »چ« 
را به »شیار143« تقدیم کرده اند که این عمل نشان از 

دغدغه مندی ایشان دارد.
بع�دازاکرانباش�خصیکهگفتهب�وداینفیلمهو

خواهدشدروبهروشدید؟
 با خیلی از این دوستان چشم توی چشم شدم. به 
هرحال جوایز و اتفاقاتی که در جشنواره افتاد ما را خیلی 
خوشحال کرد که فیلم چنین موفقیتی به دست آورده 
است. در کنار این موضوع ما آرای مردمی را هم بررسی 
می کردیم که نشان می داد ما در صدر آرا بودیم. در روز 
پایانی تقریبا 0/1 درصد نسبت به فیلم قبلی بالاتر بودیم. 
از طرف یکی از بازرسان خانه سینما با من تماس گرفته 
ش��د که گفتند: »آرای مردمی فیلم شما بالاتر است و 
م��ا دو فیلمی که آرای نزدی��ک به هم دارند را منتخب 
مردم اعلام می کنیم اما ای��ن را هم اعلام می کنیم که 
شما بالاتر بوده اید«. البته برخی شایعه ساخته بودند که 
ارگان هایی به صورت عمده  برای فیلم بلیت تهیه کرده اند 
که کاملا مطلب اش��تباهی بود زیرا بیش از 80 درصد 
بلیت ها قبل از جش��نواره به صورت گروهی و اینترنتی 
پیش فروش ش��ده بود و درص��دی از آن باقی مانده بود 
که به علت ازدحام و اس��تقبال مخاطب حداقل درباره 
فیلم ش��یار143 باید در سینما فروخته می شد و تنها 
سانس های فوق العاده به صورت عمده فروخته می شد 
که این س��انس ها نیز رای گیری نداشت. من نمی گویم 
خانه س��ینما دروغ می گوید. شاید چنین مساله ای رخ 
داده باش��د اما درباره فیلم ما صدق نمی کند. اصلا اگر 
قرار بود فیلم ش��یار143 چنین حمایت هایی داش��ته 
باشد که این بلاها س��رش نمی آمد و از طرفی به جای 
اینکه م��ا معترض باش��یم که وقتی فیلم ش��یار143 
ک��ه یک درصد بالاتر از فیلم قب��ل از خود بوده چگونه 
ناگهان اعلام می ش��ود 0/1 درصد بالاتر است؛ جالب تر 
آنکه کارگردان فیلم قبل از شیار143 که خانه سینما به 
علت کمتر بودن امتیاز فیلمش در آرای مردمی نسبت 
به فیلم شیار143، با اجازه گرفتن از ما به او هم سیمرغ 
بهترین فیلم آرای مردمی را می دهند روی س��ن رفته 
و اعتراضاتی هم می کند. حتی شایعاتی مطرح کرده اند 
که حدود 150 تا 300 موتورسوار با شمایل خاصی که 
وابسته به نهاد خاصی بودند آمده اند در سینماها به ضرر 
آن فیلم رای داده اند و... اینها ش��ایعاتی اس��ت که واقعا 

ارزش بحث کردن هم ندارد.
جایزهبهترینفیلمازنگاهمردمبهفیلمشمارسید.
همهمتولیانیکهدرپروس�هتولیدشماراتنهاگذاشته
بودندپسازاتمامکاربازهمنگفتندکهحالاپسازاینکه
باآنهمهمصیبتوازجیبخودتاناینفیلمراتولید

کردهایدتولیدواکرانفیلمراحمایتکنند.
برخی مسؤولانی که فیلم را دیده بودند یادداشت هایی 
هم در رس��انه ها منتشر کردند که شامل وزرا و برخی از 
مسؤولان تلویزیون و مسؤولان شهرداری و... بودند ولی 
به هرحال به لطف خدا ما در جشنواره 3 سیمرغ گرفتیم؛ 
س��یمرغ بهترین فیلم از نگاه مردم، سیمرغ ویژه هیات 
داوران برای کارگردانی و سیمرغ بهترین بازیگر نقش اول 
زن. در کنار آن در بخش تجلی اراده ملی تقریبا نیمی از 
عناوین را گرفتیم. از آن به بعد درخواست ها برای اکران 
محدود فیلم شروع شد. ما به برخی درخواست ها لبیک 
گفتیم و تقدیرها شروع شد. بیش از 40 تقدیر از این فیلم 
انجام شد. ارگان های مردم نهاد تا دولتی تا سازمان ها و... 
اما توفی��ق اصلی فیلم این بود که قهرمانی که پیرامون 
مردم بود را به آنها نش��ان داده بود و گواه این ماجرا این 
بود که هر جا ش��یار143 به نمایش درمی آمد از مادران 

شهدا در آن محل تقدیر می شد.
منظورتانایناس�تکهبیشترتقدیرهاییکهانجام
میش�دبهخاطرخودفیلمنبودبلکهقصدش�انتهیه
رزومهکاریبود؟شماگفتیدکهآقایحمزهزادهازفیلم

حمایتمیکردپسچراپخشرابهحوزهندادید؟
 اتفاق��ا آقای حمزه زاده از جمله افرادی بود که برای 
پخش پیگیری می کرد اما با توجه به بررسی هایی که ما 
انجام دادیم »فیلمیران« را به عنوان پخش کننده انتخاب 

کردیم. 
پسحوزههنریبرایپخشفیلمتقاضادادهبودوشما

نپذیرفتید،چرا؟
 ببینی��د! بحث پخ��ش و اکران بس��یار متفاوت از 
تولید است، من تخصصی درباره پخش ندارم و در عین 
ح��ال تقریبا تمام پخش کنندگان مطرح فیلم در ایران 
درخواست پخش فیلم شیار143 را داشتند و خب! من 
باید یکی از آنان را براس��اس شرایط فیلم می پذیرفتم. 
اولین زمانی که ما برای پخش فیلم پیشنهاد دادیم عید 
نوروز بود که گفتند برای عید نوروز فیلم های دیگری از 
قبل تعیین شده است. قرار شد اکران عید فطر را بگیریم. 
از طرف مسؤولان مرتبط و از طرف پخش کننده اطمینان 
داده شد که اکران عید فطر به فیلم »شیار143« تعلق 
خواهد گرفت. 2 هفته مانده به زمانی که قرار بود اکران 
عیدفطر قراردادش بسته شود، تمام پیگیری های ما به در 
بسته  خورد.  دیدم تمام قراردادها بسته شده اند. هرچند نه 
به صورت رسمی ولی شفاهی مشخص شده بودند. جای 
تعجب بود که اصلا در این 2 هفته نمی توانستم هیچ یک 
از مسؤولان را پیدا کنم. منظورم همان مسؤولان مرتبط 
با اکران سینماهاست. تا اینکه رسما اسامی اکران عید 
فطر را اعلام کردند. می خواهم به همین مسؤولان اعلام 
کنم شما از ما تقدیر کردید،خیلی ممنون اما حیات این 
فیلم در اکران آن است، اگر اکران مناسبی نداشته باشد 
در واقع این فیلم و جریان فیلمسازی با این موضوعات 
را نابود کرده اید. من تهیه کننده ای هس��تم که از بخش 
خصوصی وارد س��ینما ش��ده ام و با این اکران نامناسب 

ضربه سختی خواهم خورد. 
ادامهدرصفحه12

گفت وگو با حسین قاسمی، تهیه کننده »شیار 143«

قتال شیار 143
اخبار

شماره1347 وطنامروز دوشنبه2تیر1393

خبرنگار فرهنگی »وطن امروز« باشید
هموطن گرامی! نقدها و یادداش��ت های خ��ود را در 
حوزه فرهنگ و هنر، اعم از نقد سینمایی، نقد کتاب 
و گزارش فرهنگی از سراسر ایران برای روزنامه ارسال 
کنید. ضمن انتش��ار مطالب ش��ما به نام خودتان در 
روزنامه، هر ماه به بهترین مطلب ارس��الی هدیه ای از 

طرف »وطن امروز« تعلق خواهد گرفت. 
Farhangi@vatanemrooz.ir

میخواهمبهمسؤولاناعلامکنمشمااز
ماتقدیرکردید،خیلیممنوناماحیات
اینفیلمدراکرانآناس�ت،اگراکران
مناسبینداشتهباشددرواقعاینفیلم
وجریانفیلمس�ازیبااینموضوعات
راناب�ودکردهای�د.م�نتهیهکنندهای
هستمکهازبخشخصوصیواردسینما
ش�دهاموباایناکراننامناس�بضربه
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